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[Industrlministeren] 

om klippekort, vil kunne »genbruges« i forbin- 
delse med iværksætterens kontakt med en pri- 
vat finanseringskilde. 

Opfyldelsen af kravene i loven har både en 
betydning i forbindelse med godkendelse og 
en pædagogisk virkning. Iværksætteren tvin- 
ges kort sagt til at se realiteterne i øjnene, før 
det er for sent. 

Iværksætterklippekortet er tilrettelagt, så 
det er iværksætterens behov for rådgivning og 
uddannelse, der styrer den enkeltes forbrug af 
klippekortsydelsen inden for de 2 år, klippe- 
kortet er gyldigt. 

Der vil blive etableret administrative proce- 
durer, der sikrer, at vurderingerne af de enkel- 
te projekter er korrekte i forhold til de ret- 
ningslinier, der opstilles, ligesom det må kon- 
trolleres, at systemet ikke misbruges. Der eta- 
bleres en klageinstans i form af et ankenævn, 
der behandler eventuelle klager. 

Idet jeg i øvrigt henviser til bemærkningerne 
til lovforslaget, skal jeg hermed anbefale lov- 
forslaget til Folketingets velvillige behandling. 

Industriministeren (Trøjborg): 
Hermed har jeg den ære for det høje Folke- 

ting at fremsætte: 
Forslag til lov om ophævelse af lov om real- 

kreditlignende lån m.v. 
(Lovforslag nr. L 309). 
Lov om realkreditlignende lån blev vedtaget 

i forbindelse med kartoffelkuren og havde til 
formål at medvirke til at forøge den private op-' 
sparing og nedsætte den private gældsætning. 

Hensigten med loven var desuden at side- 
stille pengeinstitutterne med realkreditinstitut- 
terne i konkurrencen om boligfinansiering. 

Den gradvise liberalisering af realkreditlo- 
ven har medført en tilsvarende liberalisering af 
lov om realkreditlignende lån. 

De seneste ændringer i realkreditloven har 
medført, at realkreditinstitutterne kan yde til- 
lægslån og annuitetslån. 

Der er på denne baggrund ikke længere be- 
hov for lov om realkreditlignende lån. 

Indenrigsministeren (Birte Weiss): 
Hermed tillader jeg mig for Folketinget at 

fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af lov om beskat- 

ning til kommunerne aff faste ejendomme. (Loft 

over grundskyldpromillen for landbrugs- og lig- 
nende ejendomme). 

(Lovforslag nr. L 310). 
Lovforslaget er et led i udmøntningen af den 

landbrugsaftale, som landbrugsministeren og 
landbrugets organisationer indgik den 6. april 
i år. 

Ifølge forslaget vil den kommunale grund- 
skyld af landbrug og gartneri højst kunne op- 
kræves med 15 promille, mens det almindelige 
loft over den kommunale grundskyldpromille 
er på 24. 

Ordningen skal gælde i årene 1994-1996. 
Det vil sige, at de kommuner, der har en 
grundskyldpromille på mere end 15, kun må 
opkræve grundskyld af landbrug og gartneri 
med 15 promille. 

Det drejer sig i 1993 om 35 kommuner. 
Lovforslaget vil -  ud fra 93-tallene -" betyde 

en lettelse i landbrugets grundskatter med ca. 
25 mio. kr. om året. 

Kommunerne vil blive kompenseret for pro- 
venutabet gennem et statstilskud. 

Idet jeg i øvrigt henviser til lovforslaget med 
tilhørende bemærkninger, tillader jeg mig at 
anbefale lovforslaget til hurtig og velvillig be- 
handling i det høje Ting. 

Indenrigsministeren (Birte Weiss): 
Hermed tillader jeg mig for Folketinget at 

fremsætte: 
Forslag til lov om midlertidig refusion af kom- 

munernes merudgifter på børnepasnings- og æl- 
dreområdet. 

(Lovforslag nr. L 311). 
Med lovforslaget stilles der forslag om et nyt 

tilskud til kommuner, der ansætter mere perso- 
nale inden for ældreservice og børnepasnings- 
området. Lovforslaget er en del af regeringens 
samlede forslag vedrørende styrkelse af den 
kommunale beskæftigelsesindsats. 

Der er tale om en midlertidig ordning, der 
gælder for 1994 og 1995. Ordningen indebæ- 
rer, at staten refunderer 50 pet. af stigningen i 
kommunernes lønudgifter til personale inden 
for ældreservice og 30 pet. af stigningen i løn- 
udgifterne inden for børneomrâdet. Refusio- 
nen på børneområdet er mindre end på ældre- 
området, da kommunernes udgifter til børne- 
pasning er delvist finansieret via forældrebeta- 
ling. Ansættelse af kommunale beboerrådgive- 
re vil indgå i ordningen på linie med de kom- 
munale ældreudgifter. 


